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BRMG.0012.30.2017 
 

PROTOKÓŁ NR 49–4/2017 
 
z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 27 marca 2017 roku, a rozpoczęło się o godz. 16.00, w Sali Seana Lestera 
nr 003 w Nowym Ratuszu w Gdańsku przy ul. Wały Jagiellońskie 1. 
 

Na stan 6 (sześciu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło (5) pięć osób, 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
Nieobecna: radna Teresa Wasilewska 
 
Uchwałą Nr XXXV/940/17 Rady Miasta Gdańska z dnia 23 lutego 2017 roku w 
sprawie zmian w składach osobowych stałych Komisji Rady Miasta Gdańska do 
składu osobowego Komisji Strategii i Budżetu RMG zostali powołani radny Wojciech 
Błaszkowski oraz radna Beata Wierzba.     
 
Podczas sesji w dniu 8 marca 2017 r. radna Aleksandra Dulkiewicz – 
wiceprzewodnicząca Komisji Strategii i Budżetu RMG zrzekła się mandatu radnego.  
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 
członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Posiedzeniu przewodniczył radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska  
 

Otworzył 49 posiedzenie Komisji, stwierdził quorum, a następnie powitał zebranych 
i poinformował, że porządek obrad został w terminie regulaminowym drogą 
elektroniczną wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 

zgody na udzielenie pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego 
celem prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta – druk nr 1014. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą środki z 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2017 roku 
– druk nr 1020.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie planu 
dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2017 r. za kształcenie 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych 
prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska – druk nr 1018. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia wieloletniego programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Gdańska na lata 
2014 – 2018 – druk nr 1019. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
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5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przystąpienia 
do realizacji projektu pn.: „Budowa Systemu Roweru Metropolitalnego OMG-
G-S”, współfinansowanego ze środków Regionalnego Programu 
Operacyjnego (Poddziałanie. 9.1.1.) w ramach mechanizmu Zintegrowanych 
Inwestycji Terytorialnych – druk nr 1036. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

6. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Pomorskiego na 
rewaloryzację i adaptację Kościoła Św. Jana w Gdańsku na Centrum Św. 
Jana – druk nr 1013. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

7. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia 
Bazy Priorytetów Inwestycyjnych – druk nr 1035. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

8. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zarządzenia 
poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i 
określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso – druk nr 1026. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska    

9. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 1039. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

10. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1040.              
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

11. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
              
Następnie Przewodniczący poinformował, że po sporządzeniu porządku posiedzenia 
do Komisji został jeszcze skierowany do zaopiniowania projekt uchwały: 
 

• w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Miasta 
Gdańska a Gminą Pruszcz Gdański w sprawie określenia podziału obowiązków 
dotyczących realizacji przedsięwzięcia „Wykonanie naprawy mostu przez 
rzekę Czarną Łachę w ciągu ul. Przybrzeżnej”, i jego finansowania – druk nr 
1038.       
 

Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad:  
4 za - jednogłośnie 
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako pkt 4A.  
 
Przewodniczący zaproponował również, aby dodać pkt 10A wybór 
wiceprzewodniczącego Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, ponieważ 
po złożeniu mandatu radnego przez Aleksandrę Dulkiewicz jest wakat na 
stanowisku wiceprzewodniczącego Komisji.   
 
Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad:  
4 za - jednogłośnie 
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako pkt 10A.  
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PUNKT – 1 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody 
na udzielenie pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego celem 
prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta – druk nr 1014. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 marca 2017 r. - BRMG.0006.58.2017). 
 
Do Komisji została skierowana prośbą o przesunięcie omawiania przedmiotowego 
projektu uchwały w związku z tym, że osoba referująca jest w drodze na 
posiedzenie Komisji. Przewodniczący poddał pod głosowanie przeniesienie 
omawiania projektu uchwały druk nr 1014 na koniec porządku obrad. 
 
Głosowanie za przeniesieniem pkt:   
4 za - jednogłośnie 
 

PUNKT – 2 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2017 roku – druk nr 1020. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 marca 2017 r. - BRMG.0006.64.2017). 
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego – 
przedstawiła w imieniu wnioskodawcy projekt uchwały.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie zapytał czy coś się zmieniło w stosunku do 
poprzednich lat? 
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Wobec poprzedniego roku nastąpiło drobne zwiększenie. W ubiegłym roku mieliśmy 
9 221 835 zł. Także zwiększenie wynosi niecałe 78 tys. zł. Jeśli chodzi o 
przyporządkowanie kwot na poszczególne kategorie wydatków to drobne zmiany, 
które wynikają z przesunięć tych środków, wynikają z analizy rynku i z analizy 
potrzeb i zgłaszanych zapotrzebowań. Oczywiście są one wystarczające jeśli chodzi 
o realizację np. wszystkich wniosków na turnusy rehabilitacyjne kierowane przez 
osoby niepełnosprawne zgodnie z przyjętymi założeniami jak i obowiązującymi 
przepisami dzieci korzystają z takich turnusów corocznie. Tu praktycznie żadnych 
niedofinansowań nie ma, natomiast problemem jest oczywiście dofinansowanie 
osób dorosłych. Tam takie turnusy są przyznawane raz na 3 lata.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1020. 
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Izabelę Chorzelską – Zastępcę Dyrektora 
Wydziału Rozwoju Społecznego, Kierownik Referatu Usług Społecznych, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1020. (Opinia nr 49-4/242-
20/2017).  
 

PUNKT – 3 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie planu 
dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2017 r. za kształcenie nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez 
Gminę Miasta Gdańska – druk nr 1018. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 marca 2017 r. - BRMG.0006.62.2017). 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego przedstawił w 
imieniu wnioskodawcy projekt uchwały.  
Powiedział: Jeśli chodzi o ten projekt to bardzo proszę oczywiście o pozytywne 
zaopiniowanie. Tego typu uchwała w takiej formule idzie po raz pierwszy. 
Chcieliśmy już przy okazji różnych porządków dotyczących reformy oświatowej też 
tą kwestię uregulować w postaci uchwały Rady Miasta Gdańska, żeby nikt nie miał 
wątpliwości dlaczego takie a nie inne zmiany. To co się zmienia przede wszystkim 
w tym planie dokształtu, bo tak to nazywamy popularnie, to jest sposób dystrybucji 
tego. Do tego roku mieliśmy dwa główne filary tego projektu dokształcania 
nauczycieli. Jednym był Ośrodek Kształcenia Ustawicznego Nauczycieli OKUN tak 
zwany, a drugim było bezpośrednie przekazywanie środków do poszczególnych 
placówek oświatowych. Na ubiegłej sesji podjęliście państwo na nasz wniosek 
uchwałę intencyjną o likwidacji Ośrodka Kształcenia Ustawicznego Nauczycieli. W 
związku z powyższym inaczej układamy te środki. Wynika to głównie z potrzeby 
wrzucenia jak największej ilości środków w tej chwili bezpośrednio do dyrektorów 
szkół, bo oni muszą, jeśli chcemy uniknąć tych kwot zwolnień, o których 
wspominamy i sugerujemy, to musimy bardzo intensywny projekt, proces 
dokształcania i przekwalifikowania wdrożyć w tej chwili, stąd całość środków idzie 
w tej chwili do placówek. Część środków zostaje bezpośrednio przy wydziale, bo 
chcielibyśmy rozpocząć też takie centralnie robione formy dokształcania i 
doszkolenia, np. dotyczące chociażby bezpieczeństwa na ternie placówek. 
Chcielibyśmy, żeby to było, bo coraz częściej się pojawiają sygnały i problemy z 
tym związane i chcielibyśmy i dyrektorów i zastępców i kadrę systemowo 
przeszkolić w zakresie bezpieczeństwa na terenie placówek. Też jest 
bezpieczeństwo informacji i obrotu danymi osobowymi w tym danymi wrażliwymi. 
Jest jeszcze kilka takich tematów, które chcielibyśmy bezpośrednio pod wydziałem 
realizować. Jeśli chodzi o kwoty nie ma tutaj żadnych zmian, bo to jest jeden 
procent od wysokości subwencji. Dziękuję.  
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Czyli to jest kwota gdzieś ok. 3-4 mln zł? 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
To jest kwota 3 183 989 zł na dzień dzisiejszy. Nie wiem oczywiście jak subwencja 
ostatecznie wyjdzie. Czyli to jest plan.    
 
Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1018. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Grzegorza Szczukę – Dyrektora Wydziału 
Rozwoju Społecznego, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1018. 
(Opinia nr 49-4/243-21/2017).  

 
PUNKT – 4 

 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem Gminy Miasta Gdańska na lata 2014 - 2018 – druk nr 1019. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 marca 2017 r. - BRMG.0006.63.2017). 
 
Pan Piotr Kryszewski – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
przedstawił w imieniu wnioskodawcy projekt uchwały.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie zapytał jaką część zasobów będziemy przeznaczać 
na te mieszkania ze wsparciem?  
 
Pan Piotr Kryszewski – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Mieszkania ze wsparciem są indywidualnie i to będzie na podstawie Zarządzenia 
Prezydenta. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czyli to nie będzie po prostu jakaś pula?   
 
Pan Piotr Kryszewski – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie, to będzie indywidulanie i indywidualnie będzie stawka czynszu za każdym 
razem ustalana.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji  
Ten wieloletni program jest spisany?  
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Pani Maria Skoroszewska – Romel – Kierownik Referatu Ekonomicznego w 
Wydziale Gospodarki Komunalnej 
Wieloletni Program jest w formie uchwały. To jest uchwała Rady nr XXVI/1034/13 z 
28 listopada 2013 r. Robimy nowelizację tych artykułów, które są wymienione.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1019. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Piotra Kryszewskiego – Zastępcę Dyrektora 
Wydziału Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 
głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się i 0 głosach przeciwnych, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1019. (Opinia nr 49-4/244-
22/2017).  

 
PUNKT – 4A 

 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska sprawie zawarcia 
porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Miasta Gdańska a Gminą 
Pruszcz Gdański w sprawie określenia podziału obowiązków dotyczących 
realizacji przedsięwzięcia „Wykonanie naprawy mostu przez rzekę Czarną 
Łachę w ciągu ul. Przybrzeżnej”, i jego finansowania – druk nr 1038.       
(Wnioskodawca wycofał projekt uchwały z sesji z 30 marca 2017 r.) 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji z uwagi na nieobecność osoby 
referującej poddał pod głosowanie odstąpienie od opiniowania przedmiotowego 
projektu uchwały druk nr 1038. 
 
Głosowanie za odstąpieniem:   
5 za - jednogłośnie 
 

PUNKT – 5 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przystąpienia do 
realizacji projektu pn.: „Budowa Systemu Roweru Metropolitalnego OMG-G-S”, 
współfinansowanego ze środków Regionalnego Programu Operacyjnego 
(Poddziałanie. 9.1.1.) w ramach mechanizmu Zintegrowanych Inwestycji 
Terytorialnych – druk nr 1036. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 marca 2017 r. - BRMG.0006.80.2017). 
 
Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej przedstawił w imieniu wnioskodawcy projekt uchwały. 
Powiedział: wnoszę o pozytywną opinię dla tej uchwały czyli w sprawie 
przystąpienia do realizacji projektu budowa systemu Roweru Metropolitalnego. 
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Projekt zakłada realizację systemu roweru publicznego na terenie 14 samorządów 
skupionych w obszarze metropolitalnym. Są to przede wszystkim główne miasta 
Gdynia, Gdańsk, Sopot, Pruszcz, Tczew na południe, na północ Reda, Rumia, ale 
również niektóre gminy wiejskie wychodzące na zachód, na Kaszuby, najdalej w 
Sierakowicach. W Gdańsku będzie zlokalizowane ok 56% całości systemu jeżeli 
spojrzymy na niego pod względem liczby rowerów, która ma pracować w systemie. 
Celem Systemu Roweru Publicznego jest przede wszystkim zasilanie komunikacji 
publicznej. W ten sposób będziemy starali się opracować chociażby taryfy, które 
będą miały zachęcać do tego, aby rower dostarczał pasażerów komunikacji 
publicznej. Wstępne wyliczenia wskazują na to, że takim maksymalnym pułapem 
kosztów, które miasto Gdańsk będzie rok rocznie ponosić jest kwota ok 2 mln 800 
tys. zł, natomiast są to wstępne wyliczenia. Przetargi oczywiście zweryfikują jakie 
będą realne koszty utrzymania systemu. Zgodnie z harmonogramem początek 
realizacji planowany jest na rok 2018 mniej więcej połowę tego roku jeżeli 
oczywiście wszystkie przetargi będą przebiegały zgodnie z terminami, a historia 
pokazuje, że wykonawcy lubią się sądzić, więc jak to w praktyce wypadnie to w tej 
chwili trudno wyrokować, natomiast zgodnie z harmonogramami zakładamy połowę 
przyszłego roku wchodzi system.      
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały i zapytał: kiedy te przetargi będą rozstrzygane?  
 
Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
Przetargi będą rozstrzygane na przełomie lutego przyszłego roku. 
 
Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1036. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Remigiusza Kitlińskiego – Pełnomocnika 
Prezydenta Miasta Gdańska ds. Komunikacji Rowerowej, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1036. (Opinia nr 49-4/245-
23/2017).  
 

PUNKT – 6 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie utworzenia jednostki budżetowej „Gdańskiego Centrum Usług 
Wspólnych” poprzez połączenie Centrum Obsługi Placówek Oświatowych Nr 1 w 
Gdańsku i Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Szkół w Gdańsku oraz 
nadania jej statutu – druk nr 1013. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 marca 2017 r. - BRMG.0006.57.2017). 
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Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
przedstawiła w imieniu wnioskodawcy projekt uchwały.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1013. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Izabelę Kuś – Zastępcę Dyrektora Wydziału 
Programów Rozwojowych, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 
5 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 
1013. (Opinia nr 49-4/246-24/2017).  
 

PUNKT – 7 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia Bazy 
Priorytetów Inwestycyjnych – druk nr 1035. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 marca 2017 r. - BRMG.0006.79.2017). 
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
przedstawiła w imieniu wnioskodawcy projekt uchwały. 
Powiedziała: szanowna Komisjo proszę o pozytywną opinię projektu uchwały. Jest 
to uchwała w sprawie przyjęcia Bazy Priorytetów Inwestycyjnych. Ten dokument 
został opracowany w oparciu o uchwałę z 2012 roku w sprawie procedury prac nad 
Bazą Priorytetów Inwestycyjnych. Na podstawie tej uchwały już dwukrotnie była 
przyjmowana uchwała w sprawie Bazy Priorytetów Inwestycyjnych, jednakże w 
2014 i 2015 roku wstrzymano prace. Zresztą o taką zgodę prosiliśmy Komisję z 
uwagi na to, że trwały prace nad z jednej strony strategią rozwoju Gdańska do 
2030 roku, a po jej uchwaleniu nad programami operacyjnymi do tej strategii, 
ponieważ już wiedzieliśmy, że programy operacyjne do strategii będą miały inny 
kształt i będzie ich inna liczba, będą miały inny zakres, nie pracowaliśmy nad Bazą 
Priorytetów, dlatego, że przyjęliśmy zasadę, że ten dokument zawiera projekty 
inwestycyjne, przedsięwzięcia, które są właśnie zgodne ze strategią i poukładane 
są według programów operacyjnych. W tej chwili już przedstawiamy dokument, 
który jest, tak jak powiedziałam, uporządkowany według programów operacyjnych, 
według 9 programów operacyjnych. Każdy z pakietów przedsięwzięć w ramach 
konkretnych programów operacyjnych są podzielone też na 2 części, czyli projekty, 
przedsięwzięcia do realizacji do roku 2023, czyli zgodnie z harmonogramem i 
końcem dotychczasowych programów operacyjnych, które to są z kolei zbieżne z 
budżetem unijnym, bo to jest takie najpoważniejsze źródło finansowania 
inwestycji, a druga część to przedsięwzięcia do zaprogramowania, czyli te, które są 
do realizacji w horyzoncie czasowym strategii czyli 2030 rok, co oczywiście nie 
wyklucza, że jeżeli pojawią się czy możliwości finansowe, czy z zewnętrznych 
źródeł, żeby te przedsięwzięcia również były realizowane wcześniej. Ten dokument 
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jest pewnym dokumentem pośrednim pomiędzy strategią i programami 
operacyjnymi, a Wieloletnią Prognozą Finansową i budżetem w każdym roku. 
Przedsięwzięcia z pierwszej części, czyli te do realizacji do 2023 roku to są głównie 
i przede wszystkim inwestycje, które znalazły się w pakiecie inwestycji 2020, które 
to w 2015 roku były przedstawione mieszkańcom na spotkaniach konsultacyjnych i 
grupy zawodowe i grupy społeczne i ten pakiet został przedstawiony, 
przedyskutowany. Również odbywały się ankiety zarówno na miejscu jak i 
internetowe, więc w pewnym sensie też zostały zaopiniowane te przedsięwzięcia i 
tak naprawdę one stały się bazą do stworzenia tego dokumentu. Koszty, które tutaj 
są wymienione przy każdym z przedsięwzięć to są koszty całkowite. Na ten 
szacunkowy koszt składają się zarówno środki miasta jak i środki zewnętrzne. 
Chcielibyśmy utrzymać strukturę finansowania zewnętrznego jak w poprzednim 
okresie finansowania, czyli na limity, które są w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
środków własnych chcielibyśmy drugie tyle pozyskać z Unii Europejskiej. Dzisiaj 
mówimy o limitach do 2023 na poziomie ok 3 mld, może trochę mniej. Gdyby udało 
się pozyskać 2 mld zł jesteśmy w stanie cały ten pakiet do 2023 r. zrealizować. 
Część przedsięwzięć z tego dokumentu ma już swoje odzwierciedlenie w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej, czyli już są środki zarezerwowane zarówno po 
stronie wkładu własnego, dla niektórych również już pojawiły się środki unijne. 
Pozostałe albo dziś aplikują, albo sukcesywnie będą wprowadzane albo do 
Wieloletniej Prognozy Finansowej, albo do budżetu jeśli to będą zadania o 
charakterze jednorocznym. Jeśli chodzi o konstrukcję tego dokumentu, każde 
przedsięwzięcie jeśli to jest możliwe ma wskazaną dzielnicę i tutaj można też, 
szczególnie dla państwa radnych obserwować jak się kształtuje układ inwestycji w 
poszczególnych okręgach wyborczych, ale dodatkowo pojawiła się kolumna 
powiązane kluczowe działania z innych programów operacyjnych, ponieważ tak 
mamy skonstruowane programy operacyjne, że wiele przedsięwzięć realizuje w bok 
poszczególne programy i poszczególne cele, także przedsięwzięcie jest przypisane 
do tego programu, którego cel głównie realizuje, ale tam, gdzie pojawiają się inne 
programy również wskazaliśmy. Takim przykładem są projekty rewitalizacyjne, 
gdzie realizują cele z różnych programów operacyjnych. Dziękuję.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i zapytał: mam pytanie odnośnie 
programu Jaśniejszy Gdańsk. Zaprojektowaliśmy na ten rok i na przyszły. 
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak. Pierwszy etap, który zawiera około 100 ulic, które zresztą są wymienione. Do 
programu nr 7 jest stworzony załącznik, gdzie ulice, lokalizacje, oświetlenie z 
pierwszego etapu i z drugiego są wymienione. W pierwszym etapie, jak 
powiedziałam, 100 ulic i przeznaczyliśmy 10 mln zł w podziale na 2017 i 2018 rok 
po 5 mln zł.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Rozumiem, że ten drugi etap jest na późniejszy czas i nie jest jeszcze finansowanie 
zapewnione?  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak. Na kolejne lata. 
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Chciałem jeszcze nawiązać do tego, o czym pani dyrektor mówiła, że na ostatniej 
Komisji gościliśmy panią dyrektor Katarzynę Drozd – Wiśniewską. Rozmawialiśmy o 
programach operacyjnych i w maju chcielibyśmy zrobić przegląd jeszcze raz 
wszystkich programów operacyjnych. Rozumiem, że także w oparciu o ten 
dokument.  
 

Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak. Też ważna uwaga, że ten dokument myślę, że też porządkuje dla programów 
operacyjnych pakiet inwestycji. Myślę, że łatwiej też zarządzać takim programem, 
łatwiej jest prowadzić ewaluację w oparciu o przyjętą uchwałę i obserwować jak to 
się później dzieje i jak jest realizowane poszczególne przedsięwzięcia i programy w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej i budżecie miasta Gdańska.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dobrze. Także możecie się państwo spodziewać właśnie tego, jak dwa lata temu, 
że mieliśmy przez wszystkie programy łączone komisje, także w maju chcielibyśmy 
zrobić podobną sytuację, ale o tym jeszcze będziemy w kwietniu rozmawiać. Czy są 
jeszcze jakieś pytania do BPI?   
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji  
Czy w Bazie Priorytetów znalazło się przedsięwzięcie powstania Planetarium w 
Centrum Hewelianum? Na jaki rok? 
 

Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak. Szczególnie, że Planetarium jest to jedno z przedsięwzięć, które zostało 
wpisane do kontraktu terytorialnego, czyli jesteśmy już o krok bliżej do pozyskania 
środków unijnych. Przedsięwzięcie to, jak już kiedyś wcześniej mówiłam, jest 
przygotowane i oczekuje.  
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji  
Już chyba od 2014 jest przygotowane. Super, to cieszy. Dziękuję.   
 

Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 1035. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Izabelę Kuś – Zastępcę Dyrektora Wydziału 
Programów Rozwojowych, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, 
przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 1035. (Opinia nr 49-4/247-25/2017).  

 

PUNKT – 8 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zarządzenia 
poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i 
określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso – druk nr 1026. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 marca 2017 r. - BRMG.0006.70.2017). 
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Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
przedstawiła w imieniu wnioskodawcy projekt uchwały.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1026. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Jolantę Ostaszewską – Dyrektor Wydziału 
Budżetu Miasta i Podatków, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 
4 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 
1026. (Opinia nr 49-4/248-26/2017).  

 
PUNKT – 9 

 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 1039. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 marca 2017 r. - BRMG.0006.83.2017). 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
przedstawiła w imieniu wnioskodawcy projekt uchwały. Powiedziała również, że 
będzie sporządzona autopoprawka.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na informację, że będzie sporządzona 
autopoprawka, poddał pod glosowanie odstąpienie od opiniowania przedmiotowego 
projektu uchwały i przeniesienie jego opiniowania na nadzwyczajne posiedzenie, 
które odbędzie się w czwartej, tj. 30.03.2017 r. o godz. 8:30. 
 
Głosowanie za odstąpieniem i przeniesieniem omawiania projektu uchwały:   
5 za - jednogłośnie 

 
PUNKT – 10 

 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1040. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 marca 2017 r. - BRMG.0006.84.2017). 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
przedstawiła w imieniu wnioskodawcy projekt uchwały. Powiedziała również, że 
będzie sporządzona autopoprawka.   
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie zadał pytanie: Mam pytanie dotyczące ZDiZ, bo tu są 
duże zmiany na ponad 17 mln zł. 6 mln rozumiem, że to jest zwiększenie po prostu 
tej puli na oczyszczanie w związku z zimą itd.   
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Utrzymanie letnie i zimowe. Bardziej teraz Zarząd Dróg i Zieleni chce się skupić na 
tym, żeby uporządkować miasto po sezonie zimowym, czyszczenie ulic itd.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
3 mln 400 tys. to jest na utrzymanie terenów zielonych, koszenie, pielęgnacja 
trawy, itd., ale to jest też zwiększenie jakiegoś limitu czy poszczególne nowe 
zadania? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
To są po prostu w celu utrzymania wyższego standardu, bo cały czas podnoszone 
jest, że trawy zarastają itd. To jest na ten zakres zadań, który jest robiony tylko 
częstotliwość inna.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Na samym końcu prawie 1,5 mln zł na zadanie w dzielnicy Osowa z takim 
uzasadnieniem dotyczącym postulowanych przez Radę Dzielnicy i mieszkańców 
podczas spotkań z Prezydentem Miasta Gdańska w cyklu twoja dzielnica twój 
Gdańsk. To jest taki standard, że po tych spotkaniach są dodawane tego typu 
inwestycje? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
To nawet nie jest zadanie inwestycyjne, tylko utwardzenie drogi gruntowej ze 
względu na to, że stan techniczny tej drogi jest wyjątkowo dokuczliwy dla 
mieszkańców. Nieraz było wnioskowane, żeby ją utwardzić. W tej chwili ze 
względu na to, że już jest dosyć duże oczekiwanie mieszkańców, że w końcu im się 
rozwiąże problem Zarząd Dróg i Zieleni wnioskuje o dodatkowe środki.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Rozumiem. Ja nie mam więcej pytań. Czy ktoś z państwa ma pytania? Nie widzę.    
 
Następnie, z uwagi na informację, że będzie sporządzona autopoprawka, 
przewodniczący poddał pod glosowanie odstąpienie od opiniowania 
przedmiotowego projektu uchwały i przeniesienie jego opiniowania na 
nadzwyczajne posiedzenie, które odbędzie się w czwartej, tj. 30.03.2017 r. o godz. 
8:30. 
 
Głosowanie za odstąpieniem i przeniesieniem omawiania projektu uchwały:   
5 za - jednogłośnie 
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Przeniesiony punkt 1 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody 
na udzielenie pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego celem 
prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta – druk nr 1014. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
30 marca 2017 r. - BRMG.0006.58.2017). 
 

Pani Katarzyna Kucz – Chmielecka – Kierownik Referatu Polityki Kulturalnej w 
Biurze Prezydenta ds. Kultury przedstawiła w imieniu wnioskodawcy projekt 
uchwały.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 

Radna Beata Wierzba – członek Komisji 
Może nie pytanie. Z tego co pamiętam to w Teatrze Wybrzeże było więcej na 
konkretne sztuki, a w tym roku to jest takie… 
 

Pani Katarzyna Kucz – Chmielecka – Kierownik Referatu Polityki Kulturalnej w 
Biurze Prezydenta ds. Kultury 
My mamy kwotę łączną przekazywaną, natomiast nie jestem w stanie odpowiedzieć 
ile było spektakli, ile objęła spektakli w zeszłym roku, a ile w tym. Jeżeli jest taka 
potrzeba to oczywiście możemy sięgnąć po te dane.  
 

Radna Beata Wierzba – członek Komisji 
Poproszę na środową Komisję Kultury.  
 

Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 1014. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Katarzynę Kucz – Chmielecka – Kierownik 
Referatu Polityki Kulturalnej w Biurze Prezydenta ds. Kultury, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1014. (Opinia nr 49-4/249-
27/2017).  
 

PUNKT – 10A 
 

 

Wybór wiceprzewodniczącego Komisji. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Jak państwo doskonale wiedzą Aleksandra Dulkiewicz złożyła mandat radnej i 
to oświadczenie woli zostało przyjęte przez Komisję Wyborczą. W związku z 
tym już zostało stwierdzone wygaśnięcie mandatu. Mamy wakat na stanowisku 
wiceprzewodniczącego Komisji. Chciałem ze swojej strony zaproponować Beatę 
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Wierzbę na stanowisko wiceprzewodniczącej Komisji. Czy Beata zgadzasz się na 
kandydowanie?  
 

Radna Beata Wierzba – członek Komisji 
Zgadzam się.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś inne kandydatury? Nie widzę. Zamykam 
listę zgłoszeń. Kto z państwa jest za wyborem radnej Beaty Wierzby na 
stanowisko Wiceprzewodniczącej Komisji Strategii i Budżetu?   
 

Głosowanie: 
4 głosy za 
1 glos wstrzymujący się 
0 głosów przeciwnych 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Gratuluję pani radnej.  

 

PUNKT – 13 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Tak jak ostatnio się umawiałem z panią dyrektor Drozd – Wiśniewską to w kwietniu 
się z nią spotkam i uzgodnimy harmonogram posiedzeń i te posiedzenia będą w 
maju. Jak państwo pamiętacie dwa lata temu, kiedy wszystkie komisje ze sobą 
współpracowały w różnym zakresie w różnych programach operacyjnych.  Widać 
teraz nałożone są nawet konkretne inwestycje z BPI i na ten temat będą te 
posiedzenia Komisji. To oczywiście w po porozumieniu z przewodniczącymi komisji, 
z szefami klubów będzie ustalane, natomiast możecie się państwo spodziewać, że 
w maju tych posiedzeń będzie znowu kilka jak ostatnio. Druga informacja 
dotycząca porządku obrad. W marcu był planowany wyjazd studyjny do Łodzi. Jak 
państwo pamiętacie było to wnioskowane przez Olę Dulkiewicz, ten wyjazd. W 
związku z tym, że teraz nastąpiły zmiany obowiązków i inne rzeczy, uzgodniliśmy, 
że ten wyjazd nastąpi w czerwcu, żeby już też Ola Dulkiewicz jako wiceprezydent 
mogła w tym posiedzeniu uczestniczyć. W zeszłym roku też byliśmy w czerwcu, 
więc myślę, że to dobra pora. Im bliżej terminu tym dokładny termin będziemy 
ustalać. Będzie to wyjazd z jednym noclegiem, tak mówiliśmy jak planowaliśmy 
plan pracy.  
 
 

Wobec braku innych spraw związanych z tym punktem Przewodniczący zamknął 
posiedzenie Komisji. 
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